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Na úvod
• Zuzana Jurisová •

Prázdniny sú v plnom prúde a zas po nejakom čase vy-
chádzajú Zvesti spod hradu. Určite je veľa práce v záhrad-
ke, okolo domu ale aj tak pevne verím, že si nájdete čas, na 
naše – VAŠE Zvesti.

Dočítate sa kto sa dožíva krásneho jubilea, kto sa v našej 
obci narodil, kto sa rozhodol vstúpiť do stavu manželského. 
Taktiež máte k dispozícií uznesenia zo zasadaní 
zastupiteľstva obecného úradu, veľa fotografi í z podujatí 

v našej obci a napísali sme čo – to o novej mene, ktorá sa 
pomaly stane pre nás samozrejmosťou.

V každom čísle Vás oslovujem, aby ste Vaše pripomienky, 
názory alebo zaujímavosti uverejnili v Zvestiach, myslím, 
že je nás veľa, čo by si radi prečítali  Vaše príspevky.

Tak ešte pekný zbytok prázdnin.
———



Zvesti spod Hradu
Noviny Oravského Podzámku

Strana 2

Gratulujeme
Všetko dobré želáme 
k životnému jubileu:

K 50 - tke 
Pavol Pšenák
Jozef Kratoň, 
Veronika Maceková
Milan Petrulák
Anna Kepštová
Viera Čulenová

K 60 - tke
Stanislav Páterek
Michal Sitár
Anna Kováčová
Jozef Mores
Margita Poluncová 
Antónia Mahútová
Jozef Vlžák   
Gustáv Ladislav Ovári

K 80 - tke:
Mária Gombalová
Jozef Dúha
Alžbeta Kulinová
Terézia Kecerová

K 90 - tke:
Mária Kulinová

Do obce nám pribudol a veľkú radosť z 
neho máme:
Jakub Hvolka

Do stavu manželského sa rozhodli 
vstúpiť:
Milan Mikulaj + Petra Hrnčiariková
Mirka Maslíková + Mário Pažický
Všetko najlepšie.

———

Aj takto sa dá tráviť voľný čas
• Zuzana Jurisová •

Mnohí z nás sa sťažujeme na dnešné deti, že veľa presedia pri počítači, 
pred televízorom, veľa odvrávajú, nevedia sa pozdraviť a pod...

Keď si spomeniem na vlastné detstvo, v televízore bol len prvý a druhý 
program – čiernobiely, počítače neboli, tak ten náš voľný čas sme trávili pri vy-
bíjanej, schovávačkách, vymieňali sme si servítky, céčka, pohľadnice, chalani 
hrávali na ulici futbal a myslím, že nudiť sa nebolo kedy. Dnes je to naozaj iné.

No i napriek tomu, máme v obci šikovné deti, s ktorými je radosť 
pracovať. Sú prázdniny a strašne veľa voľného času. Netrávim s nimi 
všetok voľný čas, ale spoločné chvíle s nimi stoja naozaj zato.

V obci máme možnosti opekačiek, či už v Pribiškej doline „Pod zeleným 
mlynom“ alebo pri tenisovom kurte a tie my naozaj využívame. Deťúrence 
donesú gitary a spievame. Pritom som zistila, že napríklad Simonka 
Hacongová skladá krásne piesne, mne sa najviac páči tá, ktorú venovala 
svojej mamine.

Dušan Svýba dal k dispozícií jeden týždeň  zadarmo tenisový kurt, čo 
taktiež deti využili. Taktiež mávame nočné spania, pri ktorých patrí veľká 
vďaka aj maminkám Janke Smiešnej a Jarmile Hacongovej.

Veľmi milá a veselá bola oslava všetkých menín a narodenín zúčastnených 
detí. A nebola len taká obyčajná oslava, ale deti sa rozdelili do troch skupín a 
každá upiekla tortu. Torty boli neskutočne krásne a veľmi dobré.

Pred nami je ešte kúsok prázdin, verím, že si ich ešte užijeme. 
A aby som nezabudla, sem tam nakuknem do tvorivej dielne Mgr. Janky 

Škrabalovej a myslím, že fotky hovoria za všetko. Deti pod jej vedením 
vyrábajú naozaj pekné darčeky.

———
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• Zuzana Jurisová •
Naša základná škola oslávila 20 – te vyročie. Pri tejto 

príležitosti sa uskutočnilo milé posedenie, na ktorom si 
určite všetci prítomní pospomínali na krásne chvíle prežité 
v práve v našej základnej škole. Práve pri tejto príležitosti 
bol vydaný bulletin a ja z neho vyberám zopár milých 
spomienok a prianí bývalých aj terajších  pedagógov.

Určite v najbližšom vydaní Zvestí spod hradu prinesieme 
rozhovor s pani riaditeľkou ZŠ Mgr.Máriou Bolekovou.

..Končí sa dvadsiaty rok výchovno-vzdelávacieho pô-
sobenia plnoorganizovanej základnej školy v našej obci. Jej 
bránami prešlo mnoho žiakov, ktorí sa uplatňujú v rôznych 
sférach – kňazi, lekári,právnici, učitelia a zruční pracovníci 
v rozličných profesiách. Pri svojom odbornom raste, pri 
ďalšom štúdiu stavali na základoch, ktoré im poskytla 
tunajšia škola prostredníctvom kvalitných a obetavých pra-
covníkov v spolupráci so zákonnými zástupcami. Všetkým 
prajem do ďalších rokov dobré zdrvavie, odvahu a silu pri 
prekonávaní prekážok, radosť z dosiahnutých výsledkov a 
spokojnosť s profesijným uplatnením sa.

Mgr. Mária Boleková, riaditeľka školy

..Otvorenie ZŠ v Oravskom Podzámku s ročníkmi 
1.-8. v roku 1988 bolo veľkým prínosom pre celú dedinu, 
Pribiš, Dolnú Lehotu. Chcela by som po 20 – tich rokoch 
poďakovať učiteľom, vychovávateľom, prevádzkovým 
zamestnancom školy, rodičom, funkcionárom obce, ktorí 
sa o to pričinili. Dnes ZŠ v Oravskom Podzámku dôsledne 
plní svoje vzdelávacie, športové i kultúrne poslanie v obci.

Mgr.Oľga Pukáčová,bývalá riaditeľka

..Na Oravu sa však vraciam veľmi rád. Nedopustím na 
ňu, lebo je to aj moja Orava, moja srdcová záležitosť. Orava 
je krásny kraj s dobrými ľuďmi, dobrými deťmi, žiakmi, 
rodičmi. A, pravdaže , aj výbornými učiteľmi.

Želám všetkým jej pedagógom, žiakom, prevádzk-
ovým zamestnancom, rodičom, priteľom mnoho ďalších 
úspešných rokov, radostné stretávanie, hrdosť ma školu aj 
obec, krásne spomienky na prežité roky v nej.

Mgr. Dušan Letko, bývalý riaditeľ školy

..Mala som v živote šťastie – komu sa podarí robiť prácu, 
ktorú miluje, byť denne s deťmi, ktoré sú každým dňom 
múdrejšie, mať spolupracujúcich kolegov i rodičov detí 
a chápavého a ľudského riaditeľa. Kto má to šťastie, že z 
bývalých žiakov sú jeho priatelia a blízki ľudia? Ja som to 
šťastie mala.

Som rada, že som mohla byť pri tom, keď sme deťom 
rozdávali nielen vedomosti, ale aj „človečinu“. Vďaka 
všetkým, ktorí nás v tomto snažení podporovali.

Mgr. Zdenka Maťková, bývalá učiteľka
———

Základná škola v Oravskom Podzámku 
oslávila 20 – te výročie

Dni Oravského Podzámku
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Na slovíčko pán starosta....
• Zuzana Jurisová •

1.Najviac sa ľudia pýtajú alebo skôr pozastavujú nad 
stavom hlavnej cesty, ide o úsek od železničného prieces-
tia na Stodolisko, smer Pribiš. Porovnávajú ju s kvalitnou 
cestou, ktorá vedie k Stavivám, je možné, že sa dočkáme aj 
opravy hlavnej cesty?

Na úvod treba povedať,že cesta na Pribiš začína od odbočky 
z cesty 1/59 pri Prefektúre. Táto cesta je cesta 3. triedy a označená 
je ako III/05922. Cesty 2. a  3. triedy sú v majetku Žilinského 
samosprávneho kraja. Údržbu na nich vykonáva Správa ciest 
Žilinského samosprávneho kraja. Je pravdou, že bola v zlom  stave 
už v roku 2004, kedy sa malo začať s jej opravou.     

Keďže sa  však začala výstavba R3 Oravský Podzámok – 
Horná Lehota, tak sa vtedy kompetentní dohodli, že opravovať 
sa bude až po ukončení  výstavby R3.

Pribišská cesta bola pri výstavbe R3 Oravský Podzámok – 
Horná Lehota najviac používanou komunikáciou, prešlo po 
nej veľké množstvo ťažkej techniky, previezli sa desaťtisíce ton 
zeminy a stavebného materiálu.

Začiatkom roku 2007 nám Predseda Žilinského sa-
mosprávneho kraja listom oznámil, že oprava cesty III/05922 
sa bude realizovať po ukončení výstavby R3./príloha č.1/  

V apríli roku 2007 po viacerých rokovaniach medzi inves-
torom Národnou dialničnou spoločnosťou a.s. zhotoviteľom 
SKANSKA – Váhostav SK - Max BOEGL  a Obecným úradom 
sa podarilo vyasfaltovať najhorší úsek na „Tehľárni“ v dĺžke 
100 m a šírke 6 m. 

Sťažnosti našich občanov bývajúcich pri tejto ceste a aj tých, 
ktorí po nej jazdia boli predkladané na kontrolnych dňoch, 
ktoré sa konali jedenkrát za mesiac. 

Po sprejazdnení R3 Oravský Podzámok – Horná Lehota  
som zvolal stretnutie na 11.12.2007 ohľadom opravy cesty 
III/05922./príloha č.2/

Keď sa blížil termín ukončenia výstavby R3 a stále sme 
nemali odpoveď čo s Pribišskou cestou, tak sa zastupiteľstvo 
rozhodlo listom aj uznesením OZ č. 19/08 zo dňa 30.04.2008  
požiadať predsedu ŽSK Ing. Juraja Blanára o riešenie hava-
rijného stavu na tejto ceste a podporili sme to aj petíciou 
občanov/ príloha č.3/. Táto petícia bola doručená predsedovi 
ŽSK Ing. Jurajovi Blanárovi, Zastupiteľstvu ŽSK, Správe 
a údržbe ciest ŽSK. 

Následne 24.06.2008 sa uskutočnilo medzi zástupcami obce 
a zástupcami Správy a údržby ciest ŽSK rokovanie 
/príloha č.4  

Miestne komunikácie medzi ktoré patrí aj cesta k Stavivám 
sa opravovali na základe projektu Opravy ciest po výstavbe R3 
Oravský Podzámok – Horná Lehota. Takýto projekt na opravu 
cesty na Pribiš doposiaľ neexistuje. 

Aj z tohto všetkého čo som spomenul je zrejmé, že sme 
spolu s Obecným zastupiteľstvom neustále hľadali a hľadáme 
možnosti ako zabezpečiť opravu Pribišskej cesty.  /príloha č.5/ 

Príloha 1
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2.V priestoroch obecného úradu sme mali lekáreň, ktorá 
momentálne nie je v prevádzke.    

Mnohým občanom lekáreň chýba. Dočkáme sa novej ?
Prvá lekáreň   bola zriadená v roku 1992   v priestoroch 

bývalej sobášnej miestnosti. Prevádzku zabezpečovala Pharm.
Dr. Janka Fedorová a PhMr. Veronika Fedorová. Zmluva 
bola podpísaná na dobu 15 rokov do 01.05.2007. Obecné 
zastupiteľstvo na zasadnutí 43/2006 dňa 28.09.2006 pod 
bodom B/3 schválilo prenájom do 30.04.2012 pre fi rmu 
MEX,s.r.o. Oravská Poruba 280.

V priebehu roku 2007 a v prvom polroku 2008 fi rma MEX, 
s.r.o. nedokázala trvalo  obsadiť miesto zodpovedného pra-
covníka pre lekáreň a preto  Obec Oravský Podzámok pristúpi-
la k vypovedaniu zmluvy. Výpovedná lehota je dva mesiace 
a začala plynúť 01.07.2008   

                                                                                            
3.A ako je to s verejnými hovormi? Plánujete v budúc-

nosti sa stretnúť s občanmi?
Občania majú možnosť získať informácie na Obecnom úrade 

u pracovníkov i u mňa osobne. 
Stretnutie s občanmi bude v mesiaci september. 

4. Pri futbalovom ihrisku sa vyvážala hlina, zrejme tam 
bude umelé ihrisko. Kedy  predpokladáte, že sa bude môcť 
využívať?

Dostali sme dotáciu na vybudovanie ihriska s umelou 

trávou vo výške 
1 200 000,- Sk. 
Zmluvu bola 
podpísaná 
11.07.2008. 
Dotácia je 
poskytnutá na 
základný rozmer 
33x18 m, plocha 
ihriska bude mať 
rozmer 40x20 m 
a toto rozšírenie 
doplatíme z vlast-
ného rozpočtu. 
Podklad pod 
samotné ihrisko 
obec taktiež 
fi nancuje z vlast-
ných prostriedk-
ov. Do prevádzky 
chceme ihrisko 
dať v septembri.

     
5. A čo budova bývalej strednej školy? 
Ako už iste viete spracovaný bol projekt na rekonštrukciu areá-

lu. Odovzdali sme žiadosť poskytnutie nenávratného fi nančného 
príspevku na Ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja.

V súčastnosti prebieha posúdenie projektu.

Tak tu bude umelé ihrisko

Príloha 1



Zvesti spod Hradu
Noviny Oravského Podzámku

Strana 6

6. Upravili ste priestr-
anstvo na námestí pred farou, 
buduje sa nové parkovisko, aké 
plány máte ešte v tomto roku 
zrealizovať?

Všetci vieme aká je situácia 
v centre obce v letných mesiacoch 
a tak sme sa rozhodli usmerniť 
turistov aj tým spôsobom, že sa 
namontovali stĺpiky s reťazami od 
Prefektúry po cukráreň.

Namontovali sa lavičky pri 
vstupe do kostola a na priestr-
anstve pred farou. Zámerom je 
vytvoriť v tejto časti pešiu zónu. 
Samozrejme, že tí ktorí bývajú 
v okolí kostola alebo tam majú 
svoje prevádzky budú mať tam 
prístup. Tiež počas sv.omší bude 
pre našich občanov umožnený 
prístup od námestia.

Po dohode s Dopravným 
inšpektorátom a Správou 
a údržbou ciest bude na námestí 
osadené nové dopravné značenie.

S touto úpravou úzko súvisí aj 

Príloha 2

Príloha 2
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ďalší krok a to vybudovanie odstavnej plochy. Po ukončení výstavby R3 sa uvolnila plocha 
pod majerom,ktorá je vhodná na tento účel. Treba spomenúť, že pozemok nepatrí obci a tak 
bola potrebná dohoda s vlastníkmi. Pozemky pod odstavnou plochou budú v prenájme. 

V auguste chceme urobiť údržbu mosta v Dolnej Lehote. Vymeniť poškodené 
dosky,vymeniť pletivo a urobiť potrebné nátery.

Na obecnom úrade prebieha rekonštrukcia sociálnych zariadení.Búdú urobené tak, aby 
mali uľahčený prístup aj telesne postihnutí. 

Do konca roka chceme ešte urobiť menšie opravy na miestnych komunikáciách.    

7. Mnohí mladí ľudia by sa chceli v Oravskom Podzámku usadiť. Sú možnosti výstav-
by nových rodinných domov v obci alebo plánujete s výstavbou bytovky?

Ešte v roku 2007 Obecné zastupiteľstvo rozhodlo o začatí s prípravy lokality Stod-
olisko na bytovú výstavbu. Obec nevlastní pozemky pod výstavbu rodinných domov 
a preto bol potrebný súhlas vlastníkov. Obec zatiaľ fi nancovala všetky prípravné práce/ 
polohopis,výškopis, návrh na zastavanie územia,vyjadrenia od SSE a.s.,SPP a.s.,OVS 
a.s., NDS a.s./ vo výške 130 000 Sk. Dňa 10.06.2008 sa uskutočnilo stretnutie vlastníkov 
pozemkov,starostu, kontrolóra obce,  poslancov OZ, projektanta, geodeta a záujemcov 
o pozemky pod výstavbu. 

Zo strany obce boli navrhnuté dve možnosti riešenia. Ako prvá možnosť, že obec vykúpi 
pozemky od vlastníkov, pripraví infraštruktúru a stavebné pozemky . Samozrejme obec 
bude účtovať do ceny stavebného pozemku len to čo zaplatí za pozemok a vybudovanie 
cesty,vodovodu,elektriky plynu,kanalizácie atď.

Druhá možnosť je,že všetko potrebné pripravia vlastníci pozemkov a následne ponúknu 
pozemky na predaj. Pri zisťovaní záujmu o byty sa prihlásil jeden záujemca, takže sa zatial 
s touto možnosťou neplánuje.    

Príloha 3

Príloha 3
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9. V obci majú možnosť ľudia využívať rozvoz obe-
dov. Kto má na túto službu nárok a za akú cenu?

Donáška obedov funguje v obci už dlho, nie je to služba nová 
a nárok upravuje VZN.

Od začiatku roku 2008 využívame na rozvoz obedov do Materskej 
školy i pre občanov auto, ktoré sme bezplatne získali od SPP a.s.  

    
     Ďalšou oblasťou o ktorej by som chcel informovať občanov je 

starostlivosť o životné prostredie. Likvidácia odpadu  bude v budúc-
nosti stále drahšia. Určite ste postrehli informáciu v tlači, že  sme-
tisko v Širokej by malo skončiť skládkovanie odpadu 31.12.2008. Pre 
to je na každom jednom z nás, aby sme odpad čo možno najlepšie 
vyseparovali.   

Obecný úrad vychádza v ústrety občanom tým, že sú k dispozícii 
aj veľkoobjemové kontajnery,  kde môžu doviezť odpad. V tejto 
súvislosti musím pochváliť tých našich občanov, ktorý pri úpravách 
a prestavbách  domov a bytov si od Obecného úradu požičali 
veľkoobjemový  kontajner a odpad vyviezli na smetisko v Širokej.  

V poslednej dobe sa vyskytli prípady, keď neznámi ľudia ktorí nie 
sú obyvateľmi obce dovážajú  odpad k veľkoobjemovým  konta-
jnerom. Posledný prípad je z júla 2008, keď neznámi ľudia  v noci 
vyhodili k bráne rodinného domu 10-15 vriec s odpadom. Prosím 
našich občanov aby boli nápomocní pri odhaľovaní 
týchto ľudí. 
Ďakujem za rozhovor.

———

Príloha 4

 OBEC ORAVSKÝ PODZÁMOK  

Telefón: (043) 5893 107, 5821 300, 5821 301
Telefón, Fax: (043) 5893 221 
El. adresa: obec-orpodzamok@bb.telecom.sk

027 41 Oravský Podzámok
I O: 314 731 
Ú et: VÚB D. Kubín  .: 23424 332/0200

SC ŽSK – závod Orava
Kubínska 8
Dolný Kubín
026 80

Váš list íslo/zo d a íslo konania Vybavuje/linka Oravský Podzámok
  Záhora/0905 288 723 18. 08. 2008

Vec: Žiados  

Na základe záverov rokovania oh adom opravy cesty III/05922 zo d a 24.06.2008 Vás žiadame
o vykonanie  bežnej a stavebnej údržby:

  1. Vyspravenie drobných závad krytu vozovky a krajnice 
  2. Údržbu cestného telesa - odvod ovacích zariadení (úprava priekop, rigolov, svahov ) v   
      rozsahu  vy istenia, preh benia, spevnenia, údržba priepustov, trativodov a cestnej kanalizácie
      vy istenia mreží uli ných vpustov, záchytných košov a výšková úprava rámov šachiet a
      vpustov 

3. Bežnú údržbu -  o istenie komunikácie /zametanie, umývanie, odstránenie blata/

      Po vykonaní tejto bežnej a stavebnej údržby na ceste III/05922  sa zlepší stav z h adiska  
      bezpe nosti premávky a hygieny. 

S pozdravom                                                                       Jozef Záhora
                                                                                                  starosta obce

      Na vedomie:
      Žilinský samosprávny kraj, Ul. Komenského 48,011 09 Žilina
      Ing. Juraj Blanár predseda
      Správa ciest Žilinského samosprávneho kraja, M. Rázusa 104, 010 01 Žilina 
      Ing. Milan Pucho  riadite
      Žilinský samosprávny kraj, Ul. Komenského 48,011 09 Žilina
      Odbor dopravy  Ing. Ivan Mokrý  riadite  Príloha 5
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Po prečítaní titulku si väčšina ľudí položí otázku: Kde bu-
deme voziť smeti? Tento problém musí v čo najkratšom čase 
vyriešiť mesto Dolný Kubín, ktoré je prostredníctvom Tech-
nických služieb prevádzkovateľom doterajšej skládky komu-
nálneho odpadu v Širokej. Povolenie na prevádzku platí len do 
konca roku 2008. Od 1. januára 2009 nebude môcť nikto na 
skládku uložiť ani jeden kilogram odpadu. 

Predpoklad bol, že sa podarí zrekultivovať časť skládky 
v Širokej a na jej mieste postaviť novú, ktorá by zabezpečila 
ukladanie odpadu na približne 15 rokov.

Podľa smernice Európskej únie sa nové skládky stavať 
nemôžu a doposiaľ nebolo udelené na Slovensku ani jedno 
povolenie na vybudovanie skládky na skládke.

Pravdepodobne už teraz je jasné, že povolenie nebude 
a tak závery sú jasné. Odpad sa bude voziť na skládku do 
Ružomberka alebo do Partizánskej Ľupče. Občana sa to 
dotkne tak, že cena kôli doprave určite vzrastie, no Technické 
služby sa vyjadrili, aby bol nárast minimálny. Presná suma 
bude jasná až v septembri a tým sa bude musieť prijať nové 
Všeobecné nariadenie Obce Oravský Podzámok o komunál-
nom odpade a drobných stavebných odpadoch.

Mesto však stále ráta, že povolenie na vybudovanie nového 
smetiska dostane, no ráta aj s tým, že ak sa to nepodarí, zvýšia 
sa náklady na dopravu. Ale odpad bude treba niekde dať.

Prehľad aktuálnych poplatkov za KO z niektorých obcí:
Podbiel:
1.1-členná a 2-členná domácnosť 600 Sk za odvoz odpadu 

v intervale jedenkrát za 4 týždne na rok,
2.3-členná a viacčlenná domácnosť 1200 Sk za odvoz od-

padu v intervale jedenkrát za dva týždne na rok

Dolný Kubín:
Sadzba poplatku sa určuje vo výške 1,38 Sk za osobu 

a kalendárny deň, t. j. 504,- Sk/osoba/rok

Malatiná: 
300 Sk/osoba/rok

Jasenová: 
420 Sk/osoba/rok

Párnica:
410 Sk/osoba/rok

Zuberec:
(1)Sadzba poplatku za odvoz komunálneho odpadu sa 

určuje pre jedného poplatníka, ktorý má v obci trvalý pobyt, 
alebo prechodný pobyt nasledovne:

(a)fyzická osoba – 240,- Sk / rok 
(za poplatok obdrží poplatník 4 žetóny na vývoz KO)
(b)občania nad 65 rokov – 120,- Sk / rok 
(za poplatok obdrží poplatník 3 žetóny na vývoz KO)
(c)rodina s 5 deťmi a viac – 180 Sk / osobu / rok 
(za poplatok obdrží poplatník 4 žetóny na vývoz KO)

Habovka:
(2)Sadzba poplatku za odvoz komunálneho odpadu (KO) 

sa určuje pre poplatníka, ktorý má v obci trvalý pobyt, alebo 
prechodný pobyt nasledovne:

(d)fyzická osoba – 220,- Sk/rok 
(za poplatok dostane poplatník 4 žetóny na vývoz KO)
(e)občania nad 70 rokov – 100,- Sk/rok 
(za poplatok dostane poplatník 3 žetóny na vývoz KO)
(f)rodina s 5 a viac nezaopatrenými deťmi –1 300,- Sk/rok 
(za poplatok dostane poplatník 4 žetóny na osobu na vývoz 

KO)
(g)deti do troch rokov – 100 Sk/rok
(za poplatok dostane poplatník 3 žetóny na vývoz KO)

Pucov:
a)za 1 osobu a rok 150,- Sk
b)poplatok podľa počtu vývozov
12 vývozov do roka 100,- Sk
26 vývozov do roka 200,- Sk/ 2 smetné nádoby 400,- Sk

Oravský Podzámok má poplatok za osobu 240,- Sk, pričom 
poplatník obdrží 4 žetóny, pri zľave /návšteva školy, ZŤP, 
zamestnanie mimo bydliska, vek do 3 rokov a nad 65 rokov/ 
polatník zaplatí 120,- Sk, pričom obdrží 4 žetóny.

———

Smetisko v Širokej defi nitívne končí
/skrátený článok, uverejnený v novinách ORAVA, dňa 28.07.2008/

• Spracoval: Mgr Marek Čulen •

O Z N A M
Vzhľadom na neustále napĺňanie veľkoobjemových kon-

tajnerov občanmi, ktorí nemajú trvalý pobyt v obci Oravský 
Podzámok žiadame našich občanov, ktorí zistia alebo budú 
priamo svedkami takejto udalosti, aby si odpísali EČ vozidla a ti-
eto innformácie podali priamo na Obecnom úrade v Oravskom 
Podzámku. Diskrétnosť Vám bude v plnom rozsahu zaručená.

Tým prispejete k obmedzovaniu takýchto skutočností 
a samozrejme aj k šetreniu fi nančných prostriedkov, nakoľko 
veľkoobjemové kontajnery sa nebudú často vysýpať.

Za porozumenie ďakujeme.
———
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V poslednom čase sa stále častejšie rozpráva o zvedení eura. 
Už sa stretávame s duálnym(dvojakým) zobrazovaním cien v 
obchodoch a určite si nejeden z nás povzdychne ako to vlastne 
bude, koľko vlastne dostanem na výplatu a podobne. 

Podľa prieskumu z mája 2007 až 74 % Slovákov sa bojí, že 
zavedenie eura sa zneužije na zvýšenie cien. Výmena ko-
rún na eurá však znamená len technickú zmenu, pri ktorej 
sa všetky fi nančné údaje prepočítajú presne stanoveným 
kurzom. Samotný prepočet z korún na eurá tak nie je dôvo-
dom na zvyšovanie cien. Určitý nárast cien by však mohol byť 
spojený so zaokrúhľovaním. Zaokrúhľovať by sa malo podľa 
matematických pravidiel na dve desatinné miesta a vplyv na 
cenovú hladinu by tak bol prakticky nulový. 

Zopár informácií sa dočítate aj v našich Zvestiach a viacej na 
káblovej televízií, kde materiál o eure zaujímavým spôsobom 
spracoval Mgr.Imrich Miháľ. 

1. Čo je to euro?
Euro je spoločná mena tých krajín Európskej únie, ktoré sú 

aj plnými členmi Hospodárskej menovej únie. Euro 1. januára 
1999 prijalo 11 členských štátov EÚ: Belgicko, Nemecko, 
Španielsko, Francúzsko, Írsko, Luxembursko, Holandsko, 
Rakúsko, Portugalsko, Taliansko a Fínsko. Od 1. januára 2001 
začalo euro používať aj Grécko, od 1.1.2007 Slovinsko. Od 
1. januára používa euro aj Cyprus a Malta. Názov meny euro 
vybrali hlavy členských štátov, resp. príslušných vlád, na sum-
mite Európskej rady v Madride v decembri 1995. Euro je po 
americkom dolári druhou najvýznamnejšou svetovou menou. 
Jedno euro má 100 centov. Euro bolo možné použiť v bezho-
tovostnom styku od 1. januára 1999. Bankovky a mince boli 
vydané do obehu 1. januára 2002.  

 
2. V ktorých krajinách sa dá platiť eurom?
Euro je v súčasnosti národnou menou v 15 krajinách 

eurozóny: Belgicko, Fínsko, Francúzsko, Grécko, Holan-
dsko, Írsko, Luxembursko, Nemecko, Portugalsko, Rakúsko, 
Španielsko, Taliansko, Slovinsko, Cyprus a Malta. So súhla-
som Európskeho spoločenstva je euro legálnym platidlom aj 
v niektorých krajinách, ktoré nie sú členom EÚ. Ide o malé 
krajiny, ktoré ani pred zavedením eura nepoužívali svoju 
vlastnú menu. Patrí sem San Marino, Monako a Vatikán. Bez 
formálnej dohody však euro používajú aj ďalšie európske kra-
jiny: Kosovo, Čierna Hora a Andorra. 

 
3. Aký je ofi ciálny znak eura?
Stvárnenie znaku eura € bolo inšpirované gréckym pís-

menom epsilon ako odkaz na kolísku európskej civilizácie a 
vyjadruje prvé písmeno slova Európa. 

 
4. Čo je duálny obeh?
Od 1. do 16. januára 2009 potrvá na Slovensku obdobie 

duálneho (dvojakého) obehu. Počas tohto obdobia bude 
možné v hotovosti platiť okrem eur aj korunovými bankovkami 

a mincami. Pri platbách v korunách však bude výdavok v eu-
rách. Od 17. januára 2009 bude možné platiť len eurami. 

 
 5. Ako si vymeniť peniaze?
Najjednoduchším spôsobom je uložiť si peniaze pred zave-

dením eura na účet do banky, kde budú automaticky prevedené 
na euro. Po zavedení eura budú komerčné banky bezplatne 
vymieňať korunové mince do konca júna 2009, bankovky 
do konca roku 2009. Banky budú môcť obmedziť bezplatnú 
výmenu korún za eurá podľa počtu vymieňaných bankoviek 
či mincí, limit na bezplatnú výmenu však nesmie byť nižší ako 
100 kusov. Národná banka Slovenska bude vymieňať mince do 
konca roku 2013 a bankovky neobmedzene. 

 
6. Aké sú eurové bankovky a mince?
Existuje sedem eurových bankoviek: 500, 200, 100, 50, 20, 

10, 5 eur a 8 eurových mincí v hodnote: 2 eurá, 1 euro a 50, 20, 
10, 5, 2, 1 centov.  

 
7.V akej mene bude poskytnutá výplata za mesiac decem-

ber 2008?
Nakoľko mzda za december sa vypláca v priebehu januára 

nasledujúceho roka, výplata sa síce vypočíta podľa mzdových 
podmienok dohodnutých v slovenských korunách, ale 
zamestnávateľ ju vyplatí, alebo poukáže na účet zamestnanca 
už prepočítanú na euro. Prepočet musí byť presne podľa kon-
verzného kurzu.  

 
Spoločná strana
2 Eurá
Priemer: 25,75 mm  
Hrúbka: 2,20 mm  
Hmotnosť: 8,50 g  
Tvar: okrúhly  
Farba: vonkajšia časť je biela, vnú-

torná časť žltá  
Zloženie: vonkajšia časť je z mediniklu, vnútorná časť obsa-

huje tri vrstvy: niklová mosadz/nikel/niklová mosadz  
Hrana: jemné vrúbkovanie s nápisom

1 Euro
Priemer: 23,25 mm  
Hrúbka: 2,33 mm  
Hmotnosť: 7,50 g  
Tvar: okrúhly  
Farba: vonkajšia časť je žltá, vnú-

torná časť biela  
Zloženie: vonkajšia časť je z niklovej mosadze, vnútorná časť 

obsahuje tri vrstvy: medinikel/nikel/medinikel  
Hrana: prerušované jemné vrúbkovanie

Prechádzame na euro
• Zuzana Jurisová •
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50 Euro centov
Priemer: 24,25 mm  
Hrúbka: 2,38 mm  
Hmotnosť: 7,80 g  
Tvar: okrúhly  
Farba: žltá  
Zloženie: tzv. severské zlato  
Hrana: tvarovaná s hrubým vrúbkovaním

20 Euro centov
Priemer: 22,25 mm  
Hrúbka: 2,14 mm  
Hmotnosť: 5,74 g  
Tvar: tzv. španielsky kvet  
Farba: žltá  
Zloženie: tzv. severské zlato  
Hrana: hladká

10 Euro centov
Priemer: 19,75 mm  
Hrúbka: 1,93 mm  
Hmotnosť: 4,10 g  
Tvar: okrúhly  
Farba: žltá  
Zloženie: tzv. severské zlato  
Hrana: tvarovaná s hrubým vrúbkovaním

5 Euro centov
Priemer: 21,25 mm  
Hrúbka: 1,67 mm  
Hmotnosť: 3,92 g  
Tvar: okrúhly  
Farba: červená  
Zloženie: oceľ pokovaná meďou  
Hrana: hladká

2 Euro centy
Priemer: 18,75 mm  
Hrúbka: 1,67 mm  
Hmotnosť: 3,06 g  
Tvar: okrúhly  
Farba: červená  
Zloženie: oceľ pokovaná meďou  
Hrana: hladká s ryhou po obvode

1 Euro cent
Priemer: 16,25 mm  
Hrúbka: 1,67 mm  
Hmotnosť: 2,30 g  

Tvar: okrúhly  
Farba: červená  
Zloženie: oceľ pokovaná meďou

Slovenské strany eurových mincí
2 eurá  1 euro
Dvojkríž na trojvrší
V strede mince je vo vnútornom 

kruhu vyobrazený dvojkríž na trojvrší, 
ktorý je erbovým znamením štátneho 
znaku Slovenskej republiky. Na pozadí 
dvojkríža je kompozícia štylizovaných 
skál. Vpravo od dvojkríža je v opise 
vnútorného kruhu zdola nahor nápis „SLOVENSKO“ a vľavo 
od dvojkríža je letopočet. Nad trojvrším vľavo je umiestnená 
značka mincovne a vpravo sú štylizované iniciálky mena a 
priezviska autora výtvarného návrhu, Ivana Řeháka „IŘ“. V 
medzikruží je dvanásť do kruhu umiestnených hviezd Európ-
skej únie; tri z nich (alt. z ktorých tri) sú zakomponované do 
spodnej časti trojvršia.

Na hrane dvojeurovej mince je nápis SLOVENSKÁ RE-
PUBLIKA“. Začiatok a koniec nápisu je oddelený dvoma 
hviezdami, medzi ktorými je lipový list.

           
50 centov  20 centov  10 centov
Bratislavský hrad
V strede mince je v naznačenom 

vnútornom kruhu vyobrazený Bratis-
lavský hrad, ktorý je charakteristickou 
dominantou hlavného mesta Slovenskej 
republiky Bratislavy. V ľavej časti mince 
je do motívu Bratislavského hradu 
zakomponovaný štátny znak Slovenskej 
republiky. Pod Bratislavským hradom v strede je letopočet 
a pod ním v opise vnútorného kruhu je zľava doprava nápis 
„SLOVENSKO“. Pri ľavom okraji vnútorného kruhu je značka 
mincovne a pri jeho pravom okraji sú štylizované iniciálky 
mien a priezvisk autorov výtvarného návrhu Jána Černaja „JČ“ 
a Pavla Károlyho „PK“. Pri okraji mince je do kruhu umiest-
nených dvanásť hviezd Európskej únie.

             
5 centov  2 centy  1 cent
Kriváň
Na minci je vyobrazený tatranský štít 

Kriváň, ktorý je považovaný za symbol 
ochrany slobody a svojbytnosti sloven-
ského národa. V strede mince je nápis 
„SLOVENSKO“ a pod ním letopočet. 
Pod letopočtom je štátny znak Slov-
enskej republiky. Po jeho ľavej strane je značka mincovne a 
po jeho pravej strane iniciálka priezviska autora výtvarného 
návrhu Drahomíra Zobeka „Z“. Pri okraji mince je do kruhu 
umiestnených dvanásť hviezd Európskej únie.

———
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Z Á P I S N I C A    č .  15/ 2 0 0 8 z mimoriad-
neho  zasadnutia Obecného zastupiteľstva v 
Oravskom Podzámku zo dňa 20. 02. 2008

Zasadnutie obecného zastupiteľstva o 16,30 hodine otvoril a viedol 
starosta obce Jozef Záhora. Po otvorení starostom prítomní poslanci 
schválili program mimoriadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva. 
Overovateľmi zápisnice mimoriadneho zasadnutia obecného 
zastupiteľstva boli určení Mgr. Katarína Maceková a Ing. Juraj Majkút, 
zapisovateľom Mgr. Marek Čulen, starosta informoval o kontrole plnenia 
úloh z predošlých zasadnutí OZ.

Toto mimoriadne zasadnutie OZ bolo zvolané kôli Ponuke ObÚ v Žiline. 
Jedná sa o pozemky, ktoré sú určené na predaj a bolo treba dohodnúť 
o ktoré pozemky má obec záujem a akú cenovú ponuku obec dá. Starosta 
navrhol, že cenovú ponuku spraví a prihlási niektoré pozemky uverejnené 
v Pravde do ponukového konania.

V ďalšom bode OZ schválilo žiadosť p. Leonarda Fúru na úhradu 
časti nákladov, ktorý sa zúčastnil 35. ročníka Bielej stopy SNP vo výške 
2000,- Sk.
Ďalej starosta informoval o vyhotovenom technickom projekte na 

Základnú školu. 
OZ zobralo na vedomie pripomienky zo schôdze SČK, interpelované 

Mgr. Martou Jurigovou tiež zobralo na vedomie informáciu o stretnutí po-
slancov OZ a funkcionárov TJ FC Oravský Podzámok a zobralo na vedomie 
informáciu o vydaní knihy ,,Páter František Paňák SJ“.

V závere rokovania bol predložený návrh na Uznesenie Obecného 
zastupiteľstva č.15/2008, ktoré bolo jednomyseľne schválené. 

Rokovanie 15. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Oravský 
Podzámok bolo ukončené o 1930  hodine starostom obce Jozefom 
Záhorom.

Uznesenie č.15/08 z mimoriadneho zasadnutia 
Obecného zastupiteľstva v Oravskom Podzámku 
zo dňa 20.02.2008

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A.berie na vedomie:
1. informáciu o vydaní knihy ,,Páter František Paňák SJ“
2. informáciu o projekte na Základnú školu v Oravskom Podzámku
3. pripomienky zo schôdze Slovenského červeného kríža interpelované 

Mgr.  Jurigovou
4. informácie o stretnutí poslancov OZ a funkcionárov TJ FC Oravský 

Podzámok

B.schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 14/2008, overovateľov  

uznesenia Obecného zastupiteľstva Mgr. Katarínu Macekovú a Ing. Juraja 
Majkúta, zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. účasť na ponukovom konaní ohľadom odpredaja pozemkov od Obvod-
ného úradu v Žiline

3. úhradu časti nákladov pre p. Leonarda Fúru, ktorý sa zúčastnil 35. 
ročníka Bielej stopy SNP vo výške 2000,- Sk

Z Á P I S N I C A    č .  16/ 2 0 0 8 z 16.  zasadnutia 
Obecného zastupiteľstva v Oravskom Podzámku 
zo dňa 27. 02. 2008

Zasadnutie obecného zastupiteľstva o 16,00 hodine otvoril a viedol 
starosta obce Jozef Záhora. Po otvorení starostom prítomní poslanci schválili 
program 16. zasadnutia obecného zastupiteľstva. Overovateľmi zápisnice z 
16. zasadnutia obecného zastupiteľstva boli určení p. Ivan Babinský a Ing. 
helena Buknová, zapisovateľom Mgr. Marek Čulen, starosta informoval 
o kontrole plnenia úloh z predošlých zasadnutí OZ.

Ako prvý dostal slovo prvý hosť – p. Ignác Záhora, ktorý informoval OZ 
o vymeriavaní pozemkov v Dolnej Lehote.

Starosta ďalej informoval o Kúpnej zmluve medzi ObÚ v Žiline  a Obcou 
Or. Podzámok ohľadom kúpy pozemkov v správe ObÚ v Žiline. Jedná sa 
o pozemky s výmerou do 200 m2, o celkovej výmere 363 m2 a hodnotou 
72,50 Sk/m2.

Starosta ďalej informoval o konferencii konanej v Košiciach pri príležitosti 
100-ho výročia od narodenia pátera Františka Paňáka.

V ďalšom bode jednania sa OZ zaoberalo cenou stočného na rok 2008. 
OZ schválilo pevnú cenu za odvedenie a následné čistenie odpadovej vody 
verejnou kanalizáciou na rok 2008: obyvatelia – 20,- Sk/m3 ostatní – 31,50 
Sk/m3
Ďalej sa OZ zaoberalo žiadosťou Klubu dôchodcov o požiadavke na 

zvýšenie rozpočtu pre túto organizáciu. OZ schválilo  fi nančný príspevok vo 
výške 10 000,- Sk pre Klub dôchodcov na rok 2008.

V ďalšom bode jednania starosta navrhol aby sa na ďalšom OZ prejednával 
návrh dodatku  k VZN o opatrovateľskej službe. P. Ďaďo navrhol, aby sa do 
tohto VZN zakomponovalo, že ľuďom, ktorým sa poskytne dočasné ubyto-
vanie už nemali potom žiadne úľavy zo strany obce.

V ďalšom starosta informoval o rekonštrukcii budovy súp. č.5. P. Ľubek 
žiada, aby mu bolo počas rekonštrukcie zrušené nájomné, starosta prečítal 
celkový rozpočet na rekonštrukciu.
Ďalej p. Bírová, kontrolórka obce informovala poslancov i starostu o ne-

dostatku vo vedení účtov v TJ FC a V STO.
Starosta ďalej oboznámil poslancov OZ o vypovedaní zmluvy v rámci 

INTERREG III, ukončenie je z dôvodu časového priestoru. 
V ďalšom bode jednania poslanci OZ sa zaoberali plánmi práce na rok 

2008. Starosta predstavil plán práce, ktorý si pripravil a dal slovo poslancom 
OZ, aby aj oni navrhli svoje plány.

p. Jurigová – navrhla spravit kanál pred jej domom
p. Ďaďo – navrhol prichystat podklady na výstavbu chodníka v Dolnej 

Lehote navrhol urobiť hlukovú štúdiu – starosta navrhol aby si všetci dotknutí 
napísali žiadosť o meraní hlučnosti z R3.

P, Babinský – navrhol vybudovať chodník od žel. priecestia smerom 
k obchodu JEDNOTA

p. Forgáč – navrhol aby sa zreguloval račovský potok – starosta navrhol, že 
podá žiadosť na LESY SR.
Ďalej OZ schválilo príspevok na úhradu stravy od dôchodcov od 

01.03.2008 vo výške 50,- Sk, dodávateľ - LESY SR, š.p., OZ Námestovo
OZ ďalej uložilo starostovi starostovi jednať o dobe a cene nájmu na 

pozemkoch budúceho parkoviska, prezistiť možných dodávateľov a sumy 
úhrad za stravu pre dôchodcov a zistiť cenovú ponuku na výrub stromov pri 
ceste I/59

V závere rokovania bol predložený návrh na Uznesenie Obecného 
zastupiteľstva č.16/2008, ktoré bolo jednomyseľne schválené. 
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Rokovanie 16. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Oravský 
Podzámok bolo ukončené o 2050  hodine starostom obce Jozefom 
Záhorom.

Nasledujúce riadne zasadnutie Obecného zastupiteľstva bude dňa 26. 
marca 2007 o 1600 hodine.

Uznesenie č.16/08 zo zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo dňa 
27.02.2008

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A.berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obecného zastupiteľstva,   ktoré sa bude 

konať dňa  26.03.2008 so začiatkom o 16.00  hodine 
2. informáciu starostu obce o konferencii konanej v Košiciach pri 

príležitosti 100-ho výročia od narodenia pátera Františka Paňáka, 
3. informáciu starostu o jednaní ohľadom odkúpenia ČOV vo vlastníctve 

LESY SR, š.p 
4. plán práce na rok 2008
B.schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 16/2008, overovateľov  

uznesenia Obecného zastupiteľstva Ivana Babinského a Ing. Helenu  Bu-
knovú, zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. kúpnu zmluvu o prevode vlastníctva nehnuteľného majetku medzi 
Obcou  Oravský Podzámok  a Obvodným úradom v Žiline.

3. pevnú cenu za odvedenie a následné čistenie odpadovej vody verejnou 
kanalizáciou na rok 2008: obyvatelia – 20,- Sk/m3, ostatní – 31,50 Sk/m3

4. fi nančný príspevok vo výške 10 000,- Sk pre Klub dôchodcov na rok 
2008

5. príspevok na úhradu stravy od dôchodcov od 01.03.2008 vo výške 50,- 
Sk, dodávateľ - LESY SR, š.p., OZ Námestovo

C.ukladá a doporučuje:
1. starostovi pripraviť zmluvu o rekonštrukcii a prenájme budovy súp. č. 5 

a jednať s p. Ľubekom Jurajom
T: do 26.03.2008   Z: starosta
2. starostovi jednať o dobe a cene nájmu na pozemkoch budúceho parko-

viska
T: do 26.03.2008   Z: starosta
3. starostovi prezistiť možných dodávateľov a sumy úhrad za stravu pre  

dôchodcov
T: do 26.03.2008   Z: starosta
4. starostovi zistiť cenovú ponuku na výrub stromov pri ceste I/59
T: do 26.03.2008   Z: starosta

Jediným bodom jednania, kôli ktorému bolo zvolané mimoriadne zasad-
nutie OZ bolo prejednané a schválené:

     a) predloženie žiadosti o NFP v rámci opatrenia 1.1 ROP na realizáciu  
projektu „Rekonštrukcia areálu Základnej školy Oravský  Podzámok.“ , 
ktorý je realizovaný pre „.Základnú školu s materskou  školou v Oravskom 
Podzámku..“ a ktorý je v súlade s Programom  hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja obce  resp. strednodobými   prioritami obce

b) zabezpečenie realizácie projektu po schválení žiadosti o NFP
c) fi nancovanie projektu vo výške  5 % z celkových oprávnených  vý-

davkov na projekt t.j. vo výške 3  471 843,85 Sk.
V závere rokovania bol predložený návrh na mimoriadne Uznesenie 

Obecného zastupiteľstva č.18/2008, ktoré bolo jednomyseľne schválené. 

Uznesenie č.18/08 z mimoriadneho  zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo dňa 21.04.2008

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A.schvaľuje:
1.program mimoriadneho rokovania obecného zastupiteľstva č. 

18/2008, overovateľov uznesenia Obecného zastupiteľstva p. Ivana Babin-
ského  a Mgr. Martu Jurigovú,  zapisovateľa Mgr. Ktarínu Macekovú

2.a) predloženie žiadosti o NFP v rámci opatrenia 1.1 ROP na realizáciu  
projektu „Rekonštrukcia areálu Základnej školy Oravský  Podzámok.“ , 
ktorý je realizovaný pre „.Základnú školu s materskou  školou v Oravskom 
Podzámku..“ a ktorý je v súlade s Programom  hospodárskeho a sociálneho 
rozvoja obce  resp. strednodobými   prioritami obce

b) zabezpečenie realizácie projektu po schválení žiadosti o NFP
c) fi nancovanie projektu vo výške  5 % z celkových oprávnených  výdavkov 

na projekt t.j. vo výške 3  471 843,85 Sk.

Z Á P I S N I C A   č .  18/ 2 0 0 8 z 18.  zasadnutia 
Obecného zastupiteľstva v Oravskom Podzámku 
zo dňa 21. 04. 2008

Zasadnutie obecného zastupiteľstva o 16,30 hodine otvoril a viedol 
zástupca starostu obce Ing. Juraj Majkút. Po otvorení zástupcom starostu 
prítomní poslanci schválili program 18. zasadnutia obecného zastupiteľstva. 
Overovateľmi zápisnice z 18. zasadnutia obecného zastupiteľstva boli 
určení Ivan Babinský a Mgr. Marta Jurigová, zapisovateľkou Mgr. Katarína 
Maceková.

Z Á P I S N I C A   č .  20/ 2 0 0 8 z 20.  zasa-
dnutia Obecného zastupiteľstva v Oravskom 
Podzámku zo dňa 28. 05. 2008

Zasadnutie obecného zastupiteľstva o 16,00 hodine otvoril a viedol sta-
rosta obce Jozef Záhora. Po otvorení starostom prítomní poslanci schválili 
program 20. zasadnutia obecného zastupiteľstva. Overovateľmi zápisnice 
z 20. zasadnutia obecného zastupiteľstva boli určení p. Štefan Ďaďo 
a Ľubomír Forgáč, zapisovateľom Ing. Juraj Majkút, starosta informoval 
o kontrole plnenia úloh z predošlých zasadnutí OZ.

Starosta na začiatku podľa programu informoval o postupe prác na 
budove INFOCENTRA, starosta ďalej informoval o prípravách na Deň 
Oravského Podzámku.

V ďalšom bode jednania OZ schválilo podpísanie zmluvy o nájme
s Pavlom babicom na prenájom pozemku C-KN parcela č. 91/84, 

ostatné plochy o výmere 2559 m2.
Ďalej OZ schválilo otváracie hodiny pre Múzeum konských kočiarov 

v obci v zmysle ohlásenia J. Veščičíkovej z obce Maršová-Rašov.
Podľa programu zasadnutia OZ ďalej preberalo problematiku Lekárne 

pod 
hradom, ktorá je už dlhšiu dobu zatvorená. Poslanci OZ navhrli 

nasledovné: OZ ukladá a doporučuje podpísanie dohody s PharmDr. J. 
Fedorovou na vypovedanie nájomnej  zmluvy na prevádzku Lekárne pod 
hradom a ukladá a doporučuje starostovi obce zvolať stretnutie zástupcov 
obce, vlastníkov pozemkov pod  novopripravovanou IBV na Stodolisku 
a záujemcov o výstavbu na 10.06.2008 o 16,00 v sále býv. SOUP.

OZ ďalej zobralo na vedomie správu zo stretnutia zástupcov spoločnosti 
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Kohl&Partner a obce Oravský Podzámok z 20-21. mája 2008, OZ ďalej 
zobralo na vedomie a neschválilo žiadosť Jána Zemenčíka, Vaňovka č. 830, 
zo dňa 06.05.2008 na zriadenie vecného bremena na pozemok C-KN parc. 
č. 455/1, k.ú. Oravský Podzámok.

Poslanci OZ zobrali na vedomie informáciu o nákladoch vynaložených 
prispracovaní projektu rekonštrukcie ZŠ v Or. Podzámku a zobrali na 
vedomie vzdanie sa poslaneckého mandátu poslankyne p. Ľ. Macekovej.

OZ ďalej schválilo náhradu za p. Ľ. Macekovú, p. Š. Ďaďu do rady školy 
v ZŠ Oravský Podzámok.

OZ ďalej uložilo a doporučilo starostovi obce nasledovné: 
 - aby starosta obce prerokoval s Rím. – katolíckou cirkvou možnosť  

uzatvorenia nájomnej zmluvy na priestory bývalej stravovne dôchodcov  
v Dolnej Lehote

starostovi obce zistiť podrobnosti týkajúce sa vyňatia pôdy z LPF na 
pozemku C-KN č. 429.

Interpelácie
Ing. Majkút – upozornil na čistenie št. cesty
Ing. Buknová – terénne úpravy po realizácii R3
p. Ďaďo – ihrisko na Sihoti
V závere rokovania bol predložený návrh na Uznesenie Obecného 

zastupiteľstva č.20/2008, ktoré bolo jednomyseľne schválené. 
Rokovanie 20. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Oravský 

Podzámok bolo ukončené o 2130  hodine starostom obce Jozefom 
Záhorom.

5. návrh na Uznesenie č. 20/2008

C.ukladá a doporučuje:
1. podpísanie dohody s PharmDr. J. Fedorovou na vypovedanie nájomnej  

zmluvy na prevádzku Lekárne pod hradom
Z: starosta   T: 30.05.2008
2. zvolať stretnutie zástupcov obce, vlastníkov pozemkov pod  novopripra-

vovanou IBV na Stodolisku a záujemcov o výstavbu na 10.06.2008 o 16,00 
v sále býv. SOUP

Z: starosta   T: 10.06.2008
3. aby starosta obce prerokoval s Rím. – katolíckou cirkvou možnosť  uzat-

vorenia nájomnej zmluvy na priestory bývalej stravovne dôchodcov  v Dolnej 
Lehote

Z: starosta   T: 25.06.2008
4. starostovi obce zistiť podrobnosti týkajúce sa vyňatia pôdy z LPF na 

pozemku C-KN č. 429
Z: starosta   T: 25.06.2008
5. starostovi obce pripraviť stavbu ihriska na Sihoti
Z: starosta   T: 25.06.2008

Uznesenie č.20/08  zo zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo dňa 
28.05.2008

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A.berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obecného zastupiteľstva,   ktoré sa 

bude konať dňa 25.06.2008 so začiatkom o 16.00  hodine 
2.informáciu o postupe prác na oprave budovy INFOCENTRA 
3. informácie o pripravovanom dni Oravského Podzámku
4. správu zo stretnutia zástupcov spoločnosti Kohl&Partner a obce 

Oravský  Podzámok z 20-21. mája 2008
5. a neschvaľuje žiadosť Jána Zemenčíka, Vaňovka č. 830, zo dňa  

06.05.2008 na zriadenie vecného bremena na pozemok C-KN parc. č. 
455/1, k.ú. Oravský Podzámok

6. informáciu o nákladoch vynaložených pri spracovaní projektu 
rekonštrukcie ZŠ v Or. Podzámku

7. vzdanie sa poslaneckého mandátu poslankyne p. Ľ. Macekovej

B.schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 20/2008, overovateľov  

uznesenia Obecného zastupiteľstva p. Štefana Ďaďu a p. Ľubomíra  
Forgáča,  zapisovateľa Ing. Juraja Majkúta

2. podpísanie zmluvy o nájme s Pavlom Babicom na prenájom pozemku 
C-KN parcela č. 91/84, ostatné plochy o výmere 2559 m2

3. otváracie hodiny pre Múzeum konských kočiarov v obci v zmysle  
ohlásenia J. Veščičíkovej z obce Maršová-Rašov

4. náhradu za p. Ľ Macekovú p. Š.Ďaďu do Rady školy

Z Á P I S N I C A   č .  22/ 2 0 0 8 z 22.  zasad-
nutia mimoriadneho Obecného zastupiteľstva v 
Oravskom Podzámku zo dňa 25. 06. 2008

Zasadnutie obecného zastupiteľstva o 16,00 hodine otvoril a viedol 
starosta obce Jozef Záhora. Po otvorení starostom prítomní poslanci schválili 
program 22. zasadnutia obecného zastupiteľstva. Overovateľmi zápisnice z 
22. zasadnutia obecného zastupiteľstva boli určení p. Labaj a Mgr. Maceková, 
zapisovateľom Mgr. Marek Čulen.

Starosta ďalej informoval o kontrole plnenia uznesení.
OZ ďalej jednalo o záverečnom účte obce obce za rok 2007. O tom 

informovala p. Bírová a p. Chmelárová.. OZ zobralo na vedomie správu 
hlavného kontrolóra obce za rok 2007 a schválilo Záverečný účet obce za rok 
2007 a celoročné hospodárenie bez výhrad, ďalej použitie prebytku rozpočt. 
hospodárenia na tvorbu rezervného fondu vo výške 57 800,- Sk na pokrytie 
schodku hospodárenia v roku 2008 a na investičné akcie a ďalej schválilo 
úpravu rozpočtu v bežných výdavkoch – v položke údržba cintorínov a os-
tatné spoločenské a náboženské služby na 500 000,- Sk (zníženie o 500 000,- 
Sk) a v kapitálových výdavkoch zvýšenie o 500 000,- Sk v položke viacúčelové 
ihrisko na sumu 2 200 000,- Sk.

V ďalšom bode jednania starosta privítal hostí s fi rmy  PROBIS a EKO-
LINE z Košíc, ktorý predstavili možnosť vytvorenia projektovej doku-
mentácie, pomoc získania fi nančných prostriedkov z grantov z výziev, 
ktoré sa predpokladajú, že budú koncom tohto, začiatkom budúceho roka 
a vyhlási ich MvaRR SR. Obec môže požiadať o akúkoľvek sumu, ktorá nie 
je limitovaná a použiť ju na výstavbu komunikáci, rekonštrukcia námestia, 
čističku odpadov a výstavbu kanalizácie. OZ sa týmto návrhom bude zaoberať 
v ďalších zasadnutiach OZ.

V ďalšom bode jednania sa preberala nájomná zmluva medzi Obcou 
Oravský Podzámok a Rímsko-katolíckou cirkvou v Oravskom Podzámku. 
Jednalo sa o to, že pozemok pod budovou INFOCENTRA je majetkom cirkvi. 
V zmluve sa upresnili podmienky nájmu a cirkev bude mať v nájme garáž 
a jeden skladový priestor.

V ďalšom bode jednania sa schválilo nasledovné: OZ schválilo preventivára 
obce: p. Petra Sršňa, ďalej požiarne dvojčlenné hliadky v zložení: Vendelín 
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Makúch a Anna Piňáková, Tomáš Plavák a Magdaléna Štiblárová, Miloš 
Karaska a Ján Kubica, Peter Blašťák a Ján Priesol, Štefan Červeň a Miroslav 
Pavlík

OZ Ďalej schválilo menovanie za veliteľa OHZ v Or. Podzámku – 
J. Kubicu,

a technika OHZ v Or. Podzámku – V. Makúcha.
Podľa programu ďalej dostal slovo ďalší hosť, p. Juraj Ľubek, ktorý prišiel 

kôli uzatvoreniu zmluvy na prenájom nebytových priestorov v budove IN-
FOCENTRA. Poslanci navrhli doplniť nájomnú zmluvu po právnej stránke. 
Nqastala situácia, že p. Ľubekovi bolo schválených na rekonštrukciu 
800 000,- Sk, avšak celkové náklady boli 1 010 765,- Sk. Podľa návrhu 
schválenia 800 000,- Sk bolo navrhnuté, že bude mať nájom uzatvorený do 
30.06.2015 a od 01.07.2015-31.12.2015 zaplatí 57 143,- Sk. Začala disku-
sia, keďže bola prekročená investícia rekonštrukcia, ako sa to p. Ľubekovi 
skompenzuje. Poslanci určili tieto návrhy:

a.dodržať zmluvu – za boli 2 poslanci, zdržali sa 3, proti bol jeden
b.Nájom až do 31.12.2015 – za 5 poslancov, zdržali sa 2 
c.Predĺženie nájmu do 30.06.2016
Prešiel teda návrh, že nájom bude trvať do konca roka 2015.

Ďalším hosťom bola p. Bruncková, ktorá bola pozvána zo strany starostu 
obce, či by mala záujem otvoriť si lekáreň v o obci. P. Bruncková sa vyjad-
rila, že akonáhle bude vyprataná lekáreň po p. Fedorovej, záujem otvoriť 
má.

V ďalšom bode OZ zobralo na vedomie: žiadosť J. Zemenčíka o zriadenie 
vecného bremena na pozemok C-KN parc. č. 455/1, zast. plochy a nádvo-
ria, o výmere 1372 m2. OZ žiadosť zo  dňa 30.05.2008 neschválila.

Ďalej OZ doporučilo starostovi obce jednať ohľadom predaja pozemkov, 
C

-KN parcela č. 219/1, zastavané plochy a nádvoria, o výmere 132 m2 
a C-KN parcela č. 220, záhrady, o výmere 157m2, k.ú. Dolná Lehota, ktoré 
sú vo vlastníctve obce a jednať o možnosti nájmu priestorov od Rímsko – 
katolíckej cirkvi v Dolnej Lehote.

Starosta ďalej informoval o rozpočte na rekonštrukciu WC v budove OcÚ 
a o rozpočte na multifunkčné ihrisko, informoval o brigáde členov STO, OZ 
ďalej zobralo na vedomie informáciu ohľadom rozšírenia odstavnej plochy.
Ďalej sa OZ zaoberalo kolaudačným konaním stavby R3. OZ žiada 

nazáklade sústavných žiadostí a sťažností občanov dotknutých realizá-
ciou výstavby obchvatu R3 starostu obce o uplatnenie týchto námietok 
a stanovísk pred ukončením kolaudačného pojednávania, dňa 04.07.2008 
s uvedením do zápisu z tohto konania. 

OZ vyjadrilo súhlas s nasledovným oznamom:
,, Oznamujeme občanom, že dňa 04.07.2008 o 9,00 hod. sa uskutoční 

kolaudačné konanie spojené s miestnym zisťovaním na stavbe R3 – Or. 
Podzámok – Horná Lehota (obchvat obce).

Prípadné požiadavky a stanoviská môžu občania uplatniť písomne, pros-
tredníctvom Obecného úradu v Or. Podzámku, najneskôr do 02.07.2008 
do 17,00 hod. alebo osobne na uvedenom konaní na hlavnom stavebnom 
dvore zhotoviteľa v Or. Podzámku (Chmelín).“

Tento oznam bol doručený do každej domácnosti.
Ďalej starosta informoval o plynovom kúrení v budove OcÚ. Celkové 

náklady by boli cca 1 000 000,- Sk bez výmený radiátorov. OZ odporučilo 
starostovi vyhľadať ďalšie cenové ponuky.

Interpelácie:
Š. Ďaďo – upozornil na prerážajúcu vodu pri dome smútku v Dol. Lehote 

pri p. Chomistekovi 
aby bola umiestnená pouličná lampa bližšie k p. Chomistekovi
navrhol vytvorenie ihriska na Sihoti – starosta navrhol, že do budúcna 

by sa mohlo požiadať o fi nancie z fondov na vybudovanie multifunkčného 
ihriska

starosta – upozornil na nebezpečné priepusty na hornom konci Dol. 
Lehoty

Mgr. Jurigová – kanál pred jej domom
p. Labaj – upozornil na miestnu komunikáciu na Šibeniciach, starosta 

navrhol uvedenú komunikáciu dať zamerať
V závere rokovania bol predložený návrh na Uznesenie Obecného 

zastupiteľstva č.22/2008, ktoré bolo jednomyseľne schválené. 
Rokovanie 22. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Obce Oravský 

Podzámok bolo ukončené o 2115  hodine starostom obce Jozefom Záhorom.

Uznesenie č.22/08 z 22. zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo dňa 
25.06.2008

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A.berie na vedomie:
1. termín najbližšieho riadneho zasadnutia obecného zastupiteľstva,   

ktoré sa  bude konať dňa 10.09.2008 so začiatkom o 16.00  hodine
2. správu hlavného kontrolóra obce za rok 2007
3.plán práce kontrolnej činnosti hlavného kontolóra obce pre II. polrok  

2008
4. informáciu o možnosti otvorenia lekárne v obci
5.žiadosť J. Zemenčíka o zriadenie vecného bremena na pozemok 

C-KN parc. č. 455/1, zast. plochy a nádvoria, o výmere 1372 m2. OZ 
žiadosť zo dňa 30.05.2008 neschvaľuje

6. informáciu starostu obce o úpravách odstavnej plochy
7. informácie ohľadom kolaudačného konania a úprave ciest v obci

B.schvaľuje:
1. program rokovania obecného zastupiteľstva č. 22/2008, overovateľov  

uznesenia Obecného zastupiteľstva p. Jozef Labaja a Mgr. Katarínu 
Macekovú, zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. Záverečný účet obce za rok 2007 a celoročné hospodárenie bez 
výhrad

3. použitie prebytku rozpočt. hospodárenia na tvorbu rezervného fondu 
vo  výške 57 800,- Sk na pokrytie schodku hospodárenia v roku 2008 a na 
investičné akcie

4. úpravu rozpočtu v bežných výdavkoch – v položke údržba cintorínov  
a ostatné spoločenské a náboženské služby na 500 000,- Sk (zníženie 
o 500 000,- Sk) a v kapitálových výdavkoch zvýšenie o 500 000,- Sk 

v položke viacúčelové ihrisko na sumu 2 200 000,- Sk
5. Zmluvu o nájme medzi Obcou Oravský Podzámok a Rímsko – 

katolíckou cirkvou, farnosť Oravský podzámok na prenájom nebytových 
priestorov a pozemku pod budovou súp. č.5

6.preventivára obce: p. Petra Sršňa
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7. Požiarne dvojčlenné hliadky v zložení: Vendelín Makúch a Anna 
Piňáková, Tomáš Plavák a Magdaléna Štiblárová, Miloš Karaska a Ján 
Kubica, Peter Blašťák a Ján Priesol, Štefan Červeň a Miroslav Pavlík

8. menovanie za veliteľa OHZ v Or. Podzámku – J. Kubicu
9. technika OHZ v Or. Podzámku – V. Makúcha
10. zmluvu o nájme nebytových priestorov medzi Obcou Oravský 

Podzámok a Jurajom Ľubekom
11. návrh na Uznesenie č. 22/2008
C.žiada:

1. na základe sústavných žiadostí a sťažností občanov dotknutých real-
izáciou  výstavby obchvatu R3 starostu obce o uplatnenie týchto námietok   
a stanovísk pred ukončením kolaudačného pojednávania, dňa 04.07.2008  

s uvedením do zápisu z tohto konania
D.doporučuje:
1. starostovi obce jednať ohľadom predaja pozemkov, C-KN parcela č. 

219/1, zastavané plochy a nádvoria, o výmere 132 m2 a C-KN parcela č. 
220,   záhrady, o výmere 157m2, k.ú. Dolná Lehota, ktoré sú vo vlastníctve 
obce  a jednať o možnosti nájmu priestorov od Rímsko – katolíckej cirkvi 
v Dolnej Lehote

DHZ v Oravskom Podzámku bol založený v roku 1933. V kronike sa 
uvádza, že bol zriadený Hasičský spolok. Nemáme však dostupné materiály, 
v akom zložení pracoval vtedajší výbor. 

Z podkladov a kroniky si starší ľudia pamätajú dva veľké požiare. Prvý 
veľký požiar sa datuje v roku 1929, kedy začal horieť majer. Z dostupných 
materiálov vieme, že na likvidácii sa podieľalo veľa hasičských spolkov. 
Druhý veľký požiar bol 3.4. 1945, kedy o 10:00 bola podpálená píla v 
Oravskom Podzámku.

V súčastnosti má DHZ v Oravskom Podzámku 65 členov, z toho 18 žien. 
Disponujeme technikou CAS 25 a PPS 12. Cisterna, ktorú máme k dis-
pozícií k požiarnym zásahom, má už 33 rokov, ale snažíme sa ju udržiavať v 
dobrom technickom stave.

Výbor zaktivizoval svoju činnosť organizácie, na výcvik požiarneho 
družstva. Naša organizácia sa zamerala hlavne na mladých, pretože v nich 
je budúcnosť našej organizácie. Družstvá PLAMENIKOV nám robia veľkú 
radosť, pretože sa umiestňujú vždy na tých popredných miestach, to je do 
2 – 3 miesta v okrese Dolný Kubín. Ale treba spomenúť aj DORAST – DO-
RASTENKY – MUŽOV, žiaľ ženy sa nám nepodarilo doteraz zaktivizovať, 
je to naša stará bolesť, dúfam, že v budúcnosti sa nám to podarí.

Chcel by som Vás oboznámiť o zložení terajšieho výboru v Oravskom 
Podzámku:

Predseda: Miloš Karaska
Podpredseda -  veliteľ: Ján Kubica
Podpredseda prevencie: Štefan Piňák
Pokladník: Anna Piňáková
Referent mládeže: Ľudmila Medvecká
Strojník: Vendelín Makúch  ml.
Revízor: Ing.Jozef Medvecký
Revízor: Magda Štiblárová
Revízor: Jozef Parížek
Členovia výboru: Peter Medvecký, Tomáš Makúch, Zuzana Martvoňová, 

Tomáš Plavák, Barbora Makúchová
v Dolnej Lehote:
Podpredseda veliteľ: Peter Blašťák
Podpredseda prevencie: Marián Maslík
Referént mládeže: Ján Priesol
Strojník: Ján Kytaš
Členovia výboru: Jozef Maslík, Miroslav Pavlík

Hasičský spolok v Dolnej Lehote sa datuje od roku 1926. V terajšej dobe 
má 28 členov, z toho 1 žena. Organizácia disponuje technikou ŠKODA 
1203, ktorá je v štádiu opráv, ďalej PPS 12 – DS 16.

V súčastnosti je tam málo aktívnych členov, pretože väčšina z nich je 
zamestnaná mimo obec.

Chcem ešte spomenúť, že máme v našej organizácií najstaršiu členku 
pani Trudiku Malinčíkovú, ktorá je členkou od roku 1945. Touto cestou jej 
ešte prajem pevné zdravie, a aby v našej organizácií zotrvala aj naďalej.

Nedá mi, aby som nespomenul aj členov výboru, ktorí sú obetaví, ktorí vo 
svojom osobnom voľne sú veľmi aktívni, jedná sa o členov: Peter Medvecký, 
Jozef Medvecký, Vendelín Makúch, Tomáš Makúch, Štefan Piňák, Anna 
Piňáková, Magda Štiblárová a hlavne veliteľ Ján Kubica.
Členovia organizácie majú svoju prácu veľmi radi, a preto si ju vážia. 

Chcem sa touto cestou ospravedlniť Štefanovi Piňákovi, za určité chyby, 
ktoré sa udiali pri zostavovaní POŽIARNÉHO POPLACHOVÉHO PLÁNU 
obce, pretože som ho tam zabudol uviesť ako zástupcu. Štefan Piňák túto 
funkciu vykonával veľmi svedomito. 

Nedá mi nespomenúť veľmi dôležitú vec, že naša organizácia má veľmi 
veľkú tradíciu rodín. Sú to rodina Medvecká, kde starý otec bol veľmi 
aktívny člen a ostalo to dodnes, že jeho synovia a vnuci pokračujú v tradícií 
hasičstva v Or.Podzámku, ďalej rodina Benjamína Kubicu st., kde jeho 
synovia a vnuci pokračujú v práci pre požiarnú organizáciu. Spomeniem 
aj rodinu Vendelína Makúcha st., kde jeho syn, vnuk a vnučky  robia dobré 
meno našej organizácii.

Chcem poukázať na našu výročnú schôdzu, z januára 2008, ktorej sa 
zúčastnil aj prezident Dobrovoľnej požiarnej ochrany SR JuDr. Jozef Minárik, 
bola veľká pocta pre našu organizáciu privítať tak vzácneho hosťa. Treba 
pripomenúť, čo nám tlmočil vo svojom príhovore, aby sme pokračovali s 
prácou mladých, pretože v nich je budúcnosť všetkých DHZ na Orave. Pán 
prezident ocenil našu organizáciu plaketou za Príkladnú prácu.

Ako viete, práca DHZ je dobrovoľná, a preto si musíme každého člena 
vážiť, ktorý pre túto organizáciu niečo vykonal a ďalej vykonáva. Len je na 
škodu veci, že máme tak zastaralú techniku. Obnovenie stojí veľa peňazí, i 
keď pán starosta Záhora Jozef robí všetko preto, aby nám pomohol, za čo 
sa mu z tohto miesta v mene svojom, ako aj v mene celej organizácie oboch 
obcí chcem čo najviac poďakovať a popriať mu pevné zdravie, aby to ešte 
vydržal s týmito hasičmi.

Naša organizácia sa venuje aj kultúrnej činnosti. Každoročne poriada 
Požiarnícky ples, ktorý má už veľa svojich sympatizantov.

Zároveň ďakujem všetkým členom a členkám za dobrú prácu, ktorú 
vykonali pre našu organizáciu oboch obcí, a popriať do ďalšej práce v 
prospech DHZ pevné zdravie a ešte veľa síl do ďalšej spolupráce.

Dobrovoľný hasičský zbor v Oravskom Podzámku
• Miloš Karaska, predseda DHZ v Oravskom Podzámku •
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Sociálne služby sú špecializované činnosti na riešenie hmotnej 
núdze, alebo na riešenie sociálnej núdze. Aj obec Oravský Podzámok 
je zriaďovateľom takýchto sociálnych služieb, medzi ktoré patrí aj 
opatrovateľská služba.

Opatrovateľská služba sa poskytuje na území obce Oravský Podzámok 
prostredníctvom Spoločného obecného úradu, alebo akreditovaných 
subjektov, ktoré majú s obcou podpísanú zmluvu o vykonávaní a rozsahu 
opatrovateľskej služby. Služba sa poskytuje na základe písomnej žiadosti a to:

a)občanovi, ktorý  pre svoj nepriaznivý zdravotný stav potrebuje pomoc 
inej osoby a má trvalý pobyt v obci Oravský Podzámok

b)občanovi, ktorý  pre svoj nepriaznivý zdravotný stav potrebuje pomoc 
inej osoby a má prechodný pobyt  v obci Oravský Podzámok

c)rodine, ak sa jednej matke ( trvalý pobyt v Oravskom Podzámku )
súčasne narodili tri a viac detí
ak sa v priebehu dvoch rokov opakovane narodili dvojičky
Opatrovateľská služba sa poskytuje v rozsahu minimálne  ½ hod. denne 

a maximálne 7 a ½ hod. denne. Občanovi, ktorý z rôznych dôvodov nežiada 
poskytovanie opatrovateľskej služby na dobu dlhšiu ako tri týždne, sa vydá 
rozhodnutie o zastavení poskytovania opatrovateľskej služby.  O opätovné 
poskytovanie opatrovateľskej služby musí občan písomne požiadať.

Pri hospitalizácii klienta, alebo pri prerušení poskytovania 
opatrovateľskej služby na dobu kratšiu ako tri týždne , sa rozhodnutie 
o zastavení poskytovania opatrovateľskej služby nevydáva. 

Opatrovateľskú službu nemožno poskytnúť občanovi: 
a) ktorému sa poskytuje peňažný príspevok na osobnú asistenciu
b) ktorému sa poskytuje celodenné a riadne opatrovanie osobou uvede-

nou v § 58 ods. 2 zákona 195/1998 o sociálnej pomoci
c) je nariadená karanténa pre podozrenie z nákazy prenosu chorobou 

a pri postihnutí touto nákazou. 
Čo všetko opatrovateľská služba našim občanom poskytuje:
 nevyhnutné životné úkony, ako bežné úkony osobnej hygieny, pomoc pri 

obliekaní, pomoc pri donáške a podávaní jedla a dohľad.
  nevyhnutné práce, ktoré súvisia s prevádzkou domácnosti  ako sú: 

donáška dreva, uhlia, pranie, žehlenie, pomoc pri nákupoch a príprave jedla.

 kontakt so spoločenským prostredím ( sprievod na lekárske vyšetrenie, 
na vybavovanie úradných záležitostí, sprievod na kultúrne a telovýchovné 
podujatia a na iné verejné podujatia, sprievod do školy, zo školy, do zamest-
nania a zo zamestnania. 

Opatrovateľská služba sa môže poskytnúť občanovi na základe písomnej 
žiadosti na predpísanom tlačive, doručenej na obecný úrad alebo na 
Spoločný obecný úrad – Spoločnú obecnú úradovňu v Dolnom Kubíne.

    K žiadosti je potrebné doložiť
vyjadrenie ošetrujúceho lekára o zdravotnom stave žiadateľa,
aktuálne rozhodnutie o výške dôchodku, príp. potvrdenie o príjme 

žiadateľa a potvrdenie o príjme spoločne posudzovaných osôb ( manžel, 
manželka),

potvrdenie Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Dolnom Kubíne, že 
nepoberá príspevok za opatrovanie alebo osobnú asistenciu.

Spoločný obecný úrad- Spoločná obecná úradovňa v Dolnom Kubíne 
vykoná v domácnosti žiadateľa šetrenie a po dohode so žiadateľom určí 
rozsah úkonov opatrovateľskej služby.

Opatrovateľská služba sa poskytuje v domácnosti občana prostredníct-
vom opatrovateľov podľa rozsahu úkonov opatrovateľskej služby v pra-
covných dňoch, u osamelo žijúcich žiadateľov je služba zabezpečovaná aj 
počas sobôt a nedieľ. 

Spoločný obecný úrad – Spoločná obecná úradovňa v Dolnom Kubíne  
vydá o poskytovaní opatrovateľskej služby rozhodnutie. 

Opatrovateľskú službu vykonávajú opatrovatelia, s ktorými príslušný 
obecný úrad podľa miesta trvalého bydliska žiadateľa uzatvorí pracovný 
pomer v zmysle zákonníka práce. 

Výška úhrady za opatrovateľskú službu je stanovená na  18,-Sk / hod.  
a pre občanov, ktorí  majú v obci Oravský Podzámok len prechodný pobyt  
je výška úhrady  45,- Sk / hod.

Pri poskytovaní sociálnych služieb a stanovovaní úhrad za poskytované 
sociálne služby sa primerane použije zákon č. 195/1998 Z. z. o sociálnej po-
moci v znení neskorších predpisov, zákon č. 71/1967 Zb. o správnom konaní, 
zákon č. 36/2005 Z.  z. o rodine v znení neskorších predpisov, zákon NR SR č. 
18/1996 Z. z. o cenách v znení neskorších predpisov a  občiansky zákonník.

———

Opatrovateľská služba
• Imrich Miháľ •

Koncert Lucie Bílej
• Zuzana Jurisová •

Dňa 22.8.sa na parkovisku pri reštaurácií Pod lampášom uskutočnil 
koncert českej populárnej speváčky Lucie Bílej. Koncertu sa zúčastnilo 
cca 1000 ľudí.

A troška inak....
Všetci tí, ktorí sme mali vidieť spievať Lucku Bílu naživo si z koncertu 

odnášame úžasný zážitok. Bola príjemná, veselá, dokázala vytvoriť 
príjemnú atmosféru, jej pesničky mali úsmevné komentáre, skrátka 
bola fantastická. Všetci tí, ktorí prišli na koncert určite odchádzali 
spokojní a plní prekrásnych dojmov. Publikum bolo skvelé, dokonca 
keď Lucka spievala od Mariky Gombitovej Vyznanie, človek mal pocit, 
že v tej chvíli nikto nedýchal. Za túto pesničku bola speváčka odmenená 
neutíchajúcim potleskom.  Tak rýchlo sme ju ale z pódia po skončení 
koncertu nepustili. Lucie Bíla až dvakrát pridávala pesničky.

Skrátka na koncert Lucie Bílej za klavírnym doprovodom Petra Ma-
láska sa vyplatilo ísť.
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Pôvodným zámerom akcie Super rodina bolo pritiahnúť 
rodičov s deťmi, aby si spolu zasúťažili, aby strávili rodiny 
príjemné popoludnie, pretože v tejto unáhlenej dobe majú aj 
rodičia oveľa menej času na deti. V spolupráci s obecným úra-
dom, ktorý zabezpečil skákadlo pre deti, sme sa snažili naozaj 
vytvoriť príjemnú atmosféru. Keďže rodičia sa do súťaženia 
nehrnuli, troška sme to pozmenili a v maratóne súťaží sme na 
záver vyhlásili Super dievča a Super chalan. Počas dňa spievali 
deti z Hviezdičky, po technickej časti im pomáhali Peter Kováč a 
Jaroslav Jurčík, za čo im veľmi pekne ďakujeme.

———

Super rodina alebo super dievča a super chlapec
• Zuzana Jurisová •

Čo sa ešte udialo v Oravskom Podzámku

Ďeň matiek Odhalenie pamätnej tabule JuDr.Františkovi Paňákovi 
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Slávnostné odhalenie pamätnej tabule Wiliamovi Rowlandovi
• Zuzana Jurisová •

Pravidelné oznamy v rozhlase, krásne vykosená, 
vyzametaná, vyupratovaná obec, predzvesť, že sa v 
obci udeje niečo výnimočné. Vo štvrtok poobede na 
námestí pekne čečinou vyzdobené pódium, ktoré do 
piatka rána strážili členovia miestneho Hasičského 
zboru. 

A piatok ráno 8.8.2008 – magický dátum, je už 
všetko pripravené na slávnostné odhalenie pamät-
ného kameňa Wiliama Rowlanda a vyhlásenie 
budovy Prefektúry za významné lesnícke miesto, 
pretože v minulosti bola sídlom Oravského kom-
posesorátu. 

Po slávnostnom otvorení nasledoval odborný 
seminár práve o Wiliamovi Rowlandovi, prvom 
lesmajstrovi na Orave, od smrti ktorého uplynulo 
120 rokov.

Na slávnosti sa zároveň otvorili Majstrovstvá 
Slovenska Drevorubač 2008, ktoré ďalej pokračovali 
v Hruštíne a v Námestove pri Oravskej priehrade.

———
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Deň otvorených dverí v Markíze
• Zuzana Jurisová •

Každý rok sa v televízií Markíza počas leta koná Deň 
otvorených dverí, a niektoré naše deti to vždy so záujmom 
sledujú v televízii. Tento rok sme si povedali, že si zabezpečíme 
autobus a atmosféru v Markíze si vychutnáme naživo. 

Cestovali s nami aj dvaja telesne postihnutí chlapci z Dol-
ného Kubína, preto touto cestou ďakujem rodičom, ktorí nám 
pomáhali s vozíčkami.

V areáli TV Markíza bolo naozaj neuveriteľne veľa ľudí, i 
napriek tomu, že práve v ten deň došlo k ochladeniu a naozaj 

sme si užili uzimenú sobotu. To nám však nevadilo. Mali sme 
možnosť vidieť štúdia, stretnúť sa so známymi hercami, či 
moderátormi televízie Markíza a vypýtať si od nich autogram. 
Počas dňa vystupovali rôzne hudobné skupiny a speváci napr. 
Desmod, Iveta Bartošová, Robo Grigorov, Miroslav Žbirka, 
IMT Smile, a iní. Malé deťúrence sa mohli do chuti vyskákať na 
zaujímavých skákadlách.

Hádam aj o rok sa vyberieme do Markízy.
———


